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ÅBENT REFERAT 
Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Henrik Larsen 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 27. oktober 2020 

Varighed: 18.00-20.30 

Sted: KSN - mødelokale 

Tilstedeværende: Henrik Larsen, Erik Albrechtsen, 
Dagny Vistisen, Michael Jensen, Kirsten Elsborg og 
Lars Christiansen 
 
Fraværende:  

 

1. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Godkendelse af referat fra møderne den 19. maj 2020 og den 24. august 2020.  
 
Drøftelse og konklusion 
 
Referaterne blev godkendt.  
 

2. Orientering fra Bychefen 
 
Resumé 
Kort orientering fra bychefen om de vigtigste punkter siden sidste møde 
 
Drøftelse og konklusion 

• Vi har givet Henrik og Pia en blomst i forbindelse med deres bryllup den 24/10. 
• Siden sidste møde har vi indviet Niels Due Jensens Plads. I var alle til stede, så jeg vil ikke sige så 

meget andet, end at det er blev en stor succes med mange brugere. Vi er nu ved at drøfte 
vedligehold i regi af bypedeller og Viborg Kommune. Derudover har jeg aftalt med Helle 
Graversen, at vi tager en indflyvningsperiode på pladsen, før vi kigger nærmere på evt. 
forbedringer. Jeg har en liste på min computer, hvor jeg skriver input op. I er meget velkomne.  

• Mht. bypedeller er der indledt en dialog med Viborg Kommune om arbejdsopgaver og støtte til 
bypedellerne. De får formentlig til huse i Stationen, og en af målene bliver at få støtte til huslejen. 
Der indkaldes til borgermøde i uge 46, og vi understøtter med lidt markedsføring.  

• De sidste penge til Helhedsplanens kunstprojekt er nu på plads. El-fonden har doneret 250.000 
kroner til projektet. Der er nedsat en styregrupppe, der udover Viborg Kommune består af Dagny 
Vistisen fra Byforums Kulturudvalg, Diane Bæk Thomsen fra Bjerringbro Kunstforening og Bo Refer 
fra Elfonden.  

• Jeg har igangsat arbejdet med at få indpakket de fire kuber i gågaden, så de ligner julegaver. ABC 
Teltudlejning har påtaget sig opgaven, og jeg forventer at vi når i mål. Derudover har jeg aftalt 
med bypedellerne, at de vil hjælpe med at lave juleudsmykningen i gyderne.  

• Coronarestriktionerne betyder desværre, at vi er nødt til at aflyse en række aktiviteter i Detail. 
Håbet var, at vi kunne lave Halloween her i slutningen af oktober, men det er aflyst. Derudover 
kommer vi til at afslyse julemandens ankomst i slutningen af november. Hvad det får af 
konsekvenser for juletræstænding og øvrige juleaktiviteter må vi drøfte i Detailudvalget.  
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• Detailudvalgets gavekort-kampagne er blevet en kæmpe succes. Vi har nu solgt 1000 gavekort til 
en samlet værdi af 400.000 kroner. Dertil er givet et tilskud på 100.000 kroner fra Byforum fordelt 
på 50.000 fra Detail og 50.000 fra gavekortpenge, der ikke er indløst. 

• Bjerringbro Kulturfestival blev en god oplevelse. Personligt havde jeg 60 borgere med rundt på 
byvandring. Stor opbakning til vores aktiviteter også kunstprojektet, hvor vi ikke behøver at være 
bange for farver. Dagny og jeg skal nu til at lave en evaluering med de øvrige kulturaktører.   

 
 

3. LUKKET SAG 

4. LUKKET SAG  

5. LUKKET SAG 

6. Bychefens og udvalgenes arbejdsopgaver 
 
Resumé: 
I forlængelse af drøftelsen på sidste møde aftaltes det, at bestyrelsens medlemmer ville kigge nærmere på 
fordelingen af arbejdsopgaver for bychefen og de fem udvalg. 
Bychefen indstiller derfor, at bestyrelsen drøfter bychefens oplæg og tager stilling dertil.  
 
Drøftelse og beslutning  
Bestyrelsen godkender arbejdsfordelingen og Kirsten tager kontakt til en potentiel kontormedhjælper.  
 

7. Ændring af registrering af medlemmer under Borgerudvalget 
 
Resumé: 
Borgerudvalget foreslår, at vi ændrer hele måden, almindelige husstande er medlemmer af Bjerringbro 
Byforum. Udvalget arbejder med tanken om, at alle medlemmer af FORENING og KUK-udvalgene 
automatisk får deres medlemmer opført som medlemmer af Bjerringbro Byforums Borgerudvalg.  
Hvis BFH har 400 medlemmer betyder det altså, at Byforum registrerer 400 medlemmer under BORGER.  
Kun hvis man ikke er medlem af en forening, som er medlem af Byforum, er det nødvendigt at indmelde 
sig direkte i Bjerringbro Byforum som BORGER.  
Borgerudvalget ønsker en tilkendegivelse fra bestyrelsen om, hvorvidt man er positivt stemt over for 
forslaget, inden man går videre med detaljerne i arbejdet. Målet er at være klar til en vedtægtsændring i 
forbindelse med generalforsamlingen i 2021.  
 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen drøftede mulighederne for at bruge Facebook noget mere for at kontakte borgerne. Bychefen 
gør bestyrelsens medlemmer til redaktører på vores facebookside, så de selv kan slå op på siden. 
Derudover er der en udfordring ifht. GDPR for at kunne bruge foreningerne til at kommunikere 
information fra Byforum. Erik tager punktet tilbage i Borgerudvalget for at drøfte udfordringerne 
nærmere.  
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8. Hjemmeside 
 
Resumé: 
Bychefen ønsker at gøre hjemmesiden mere specifik og præcis på forsiden i stedet for som nu, hvor 
forsiden er meget generel.  
Bychefen lægger op til, at forsiden kommer til at indeholde punkter som ”Niels Due Jensens Plads”, ”Å-
promenaden”, ”Bjerringbro Kulturfestival”, ”Bjerringbro Station”, ”Natteravne”, ”Bjerringbro Gavekort”, 
”Detail”, ”Erhverv”, ”Bypedeller”, ”Bak op om Bjerringbro” og ”Bjerringbro Byforum”.  
Argumentet er, at vi dels får fremhævet mange af de nye tiltag i Bjerringbro, som vi har stået for at 
gennemføre, og dels at det bliver nemmere for borgerne at finde svar på spørgsmål som eks. ”Hvordan 
kan jeg bruge scenen på NDJP?”.  
Nyheder skal fortsat være en del af forsiden.  
Bychefen indstiller at bestyrelsen tager stilling til en eventuel ændring af hjemmesiden og afsætter 
pengene dertil. Bychefen vuderer at prisen vil være mellem 10.000 og 20.000 kroner.  
 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen godkender indstillingen. 

9. Referater og regnskaber på hjemmesiden 
 
Resumé: 
Bychefen er blevet forespurgt af Borgerudvalget om hvorfor referaterne af Byforums generalforsamlinger 
ikke lægges ud på hjemmesiden, og ligeledes hvorfor regnskaberne ikke lægges ud. 
I samme ombæring vil det være naturligt at drøfte om dagsordner og referater fra bestyrelsesmøder bør 
lægges på hjemmesiden.  
Bychefen indstiller, at bestyrelsen drøfter ovenstående og tager stilling til, hvad – om noget – der skal 
lægges ud på Byforums hjemmeside.  
 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen beslutter, at regnskaber ikke skal ligge på hjemmesiden. Men generalforsamlingens referat 
lægges op sammen med formandens beretning.  
Mht. bestyrelsesmøder lægges beslutningsreferater op på hjemmesiden, men sager kan lukkes for 
offentligheden, hvis der er information, som bestyrelsen vurderer skal holdes hemmeligt. Beslutningen 
gennemføres fra dagens mødereferat og fremad.  

10. Evt. 
 
Kirsten oplyser, at REMA 1000 har meldt sig ind i Detail. 
 
Michael orienterede om situationen omkring unge i Bjerringbro 

 


